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074/19: Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
   

   

24.10.2019 FORMANNSKAPET 

Møtet vart sett kl. 09.00. Etter gjennomgang av delegerte saker vart det synfaring i sak 079/19 - Klage 

på avslag på søknad - VA og sak 080/19 - Dispensasjon frå reguleringsplan - mønehøgde 

I tilleggsinnkallinga har sak Trafikksikring Kaland - Hjertesone fått nr. 087/19 - dette var ein feil. Saka 

har nr. 084/19 

Handsaming i formannskapet:  

Innkalling og sakliste er godkjent 

 

FS - 074/19 - 24.10.2019  - Vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

075/19: Godkjenning av møteprotokoll 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 

   

   

24.10.2019 FORMANNSKAPET 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

 

FS - 075/19 - 24.10.2019  - Vedtak: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 



076/19: Delegerte saker 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Delegerte saker vert tekne til orientering 

   

   

24.10.2019 FORMANNSKAPET 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

Etter spørsmål frå Anne Dahle Austrheim (Krf), orienterte Asbjørn Toft om sak 161/19 - 

Landbruksveg gbnr 156/82 som er handsama av Landbrukskontoret for Austrheim, Radøy og Fedje. 

Per Lerøy (Ap) orienterte om at Fylkesmannen seier at kommunane må syte for å halde oversikt over 

nytt lovverk som kan påvike gjeldande planar.  Avdelingsleiar Asbjørn Toft seier kommunikasjon i 

med innbyggjarane i samband med planar ser dei på som svært viktig.  

 

 

FS - 076/19 - 24.10.2019  - Vedtak: 

Delegerte saker vert tekne til orientering 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

077/19: Meldingar 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Meldingane vert tekne til orientering 

   

   

24.10.2019 FORMANNSKAPET 

Det var ingen meldingar til dette møte 

 

 

FS - 077/19 - 24.10.2019  - Vedtak: 

Det var ingen meldingar i møtet 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 



 

078/19: Orienteringssak 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

 
 

 

   

24.10.2019 FORMANNSKAPET 

Orientering frå møte med Fylkesmannen ved Liv Løvvik. 

Liv Løvvik, Olav Andersen, Rolf Henning  Myrmel og Per Lerøy har hatt møte med fylkesmannen om 

økonomi og investering. Der vart det framlagt ønske om å auke investering i forhold til at Austrheim 

kommune har eigne inntekter å finansiere prosjekta med.  

Vi har hatt andre investeringar enn dei som var planlagt. Fylkesmannen har gitt klarsignal til å auke 

investeringane på bakgrunn av sjølvfinansiering. 

 

Per Lerøy (Ap) fortalte at vassforbruket pr. no er lågare enn på mange år og dette skuldast at ein har 

ordna fleire lekkasjar.  

 

 

 

 

 

 

 

FS - 078/19 - 24.10.2019  - Vedtak: 

Orienteringane vert teke til vitande. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

079/19: Dispensasjon frå Reguleringsplan hyttefelt H06 Bergsvik for heving av mønehøgde 

på fritidsbustad på gbnr. 157/119  

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Formannskapet gjev dispensasjon som omsøkt til reguleringsplan Hyttefelt H06 Bergsvik, planid 
2006003. Omsøkt hytte kan hevast med 1 meter og byggjast med maks topp mønehøgde + 29,5 
moh. Grunngjeving for vedtaket står i saksutgreiinga. Vedtaket er heimla i plan- og bygningslova § 
19-2 jf. § 12-4. Saka vert sendt til Fylkesmannen i Vestland til klagevurdering. 

   

   

24.10.2019 FORMANNSKAPET 

Avdelingsleiar Asbjørn Toft la fram saka for formannskapet. 

Søkjar har nabovarsla søknad om dispensasjon og nabo har komme med merknad. Vurdering er 

mellom anna at avstanden mellom hyttene er relativt stor og nabo vil ikkje miste sol eller sjøutsikt som 

følgje av ein slik dispensasjon. 

 



Formannskapet har vore på synfaring og har vurdert søknad og merknad. 

Per Lerøy (Ap) viste til teikningane og at det ikkje er store vindu på nordøst sida av hytta. 

Han påpeika at formannskapet tidlegare har gitt negativt svar til ein liknande søknad i Buholmen. 

Avdelingsleiar Asbjørn Toft forklarte at plan i Buhomen var såpass ny at ein måtte halde seg til den. 

Bergsvikplanen er noko eldre og her er mellom anna avstanden til sjø større.  

Anne Dahle Austrheim (Krf) sa at det er kanskje ikkje sjølve hemsen, men følelsen av total størrelse 

og lengde som gjer at det har kome inn merknad. 

Jorund Stellberg (uavh) meinte også at det er totalopplevelsen av å ha gått frå nærast å vere åleine til å 

få fleire hytter rundt seg som har fått nabo til å reagere, men ein kan ikkje la eigar av gbnr 157/119 

lide for det. Rikke Hope (H) nemnde at totalt er det opnare landskap no som vegetasjon er teke vekk. 

Rådmann Liv Løvvik minna om at Fylkesmannen ønsker å ha fritidsbustadane i felt. 

Handsaming i formannskapet:  

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

FS - 079/19 - 24.10.2019  - Vedtak: 

Formannskapet gjev dispensasjon som omsøkt til reguleringsplan Hyttefelt H06 Bergsvik, planid 

2006003. Omsøkt hytte kan hevast med 1 meter og byggjast med maks topp mønehøgde + 29,5 moh. 

Grunngjeving for vedtaket står i saksutgreiinga. Vedtaket er heimla i plan- og bygningslova § 19-2 jf. 

§ 12-4. Saka vert sendt til Fylkesmannen i Vestland til klagevurdering. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

080/19: Vedtak - Klage på avslag på søknad - VA - gbnr 133/96 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommune tar ikkje klagen til følgje og opprettheld avslag på å nytte lukka tank og pålegg 
om tilknytting til eksisterande privat avlaupsanlegg i området. 
Vedtaket vert gjort med heimel i forvaltningslova § 33, forurensingsloven §§ 22 og 23 samt pbl §§ 
27-1, 27-2 og 27-3. 

   

   

24.10.2019 FORMANNSKAPET 

Sakshandsamar Stein Kåre Løvslett la fram saka. Nye eigarar er orientert om forholdet. Denne 

søknaden kom inn før ny forskrift i kommunen, men lovverket var gjeldande. Her er det mogeleg å 

legge avlaupsleidning i vegen, slik at ein ikkje treng grave på andre sin eigedom. Fritidsbustaden har 

innlagt vatn, det er ikkje omsøkt. Ein skal ikkje få lov å legge inn vatn før utsleppsløyve er gitt. Gjev 

ein løyve til utslepp i tett tank vil det skape presedens i andre saker. Avdelingsleiar Asbjørn Nagel 

Toft supplerte med at det er svært mange år sidan løyve til utslepp med tette tankar har vore gjort. Det 

gjeld heile Nordhordland.  

Formannskapet har vore på synfaring og har vurdert klage på avslag på søknad om avlupsleidning til 

lukka tank. 

Handsaming i formannskapet:  

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  

 

FS - 080/19 - 24.10.2019  - Vedtak: 

Austrheim kommune tar ikkje klagen til følgje og opprettheld avslag på å nytte lukka tank og pålegg 

om tilknytting til eksisterande privat avlaupsanlegg i området. 

Vedtaket vert gjort med heimel i forvaltningslova § 33, forurensingsloven §§ 22 og 23 samt pbl §§ 27-

1, 27-2 og 27-3. 



 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

081/19: Folkevalde sine arbeidsvilkår - oppdatering av reglementet 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

1. Kommunestyret set ned ei nemnd som skal gjennomgå og revidere «Austrheim kommune 
–folkevalde sine arbeidsvilkår.» Det reviderte framlegget skal leggjast fram for 
kommunestyret.  

2. Nemnda har fylgjande medlemmer: 
a. NN 
b. NN 
c. NN 
d. NN 

3. Rådmannen oppnemner sekretær for utvalet. 
   

   

24.10.2019 FORMANNSKAPET 

Per Lerøy (Ap):  dette vert ei oppgåve for valnemnda. Dei må finne fram 4 kandidatar og legge det 

fram i kommunestyremøte 12.12.19. 

Handsaming i formannskapet:  

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke.  

 

FS - 081/19 - 24.10.2019  - Vedtak: 

1. Kommunestyret set ned ei nemnd som skal gjennomgå og revidere «Austrheim kommune –

folkevalde sine arbeidsvilkår.» Det reviderte framlegget skal leggjast fram for 

kommunestyret.  

2. Nemnda har fylgjande medlemmer: 

a. NN 

b. NN 

c. NN 

d. NN 

3. Rådmannen oppnemner sekretær for utvalet. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

082/19: Tertialrapport 2 2019  

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim formannskap tar tertialrapporteringa II 2019 til vitande. 

   

 

 

   



24.10.2019 FORMANNSKAPET 

Økonomisjef Olav Birger Andersen forklarte tabell i møtet. Austrheim kommune har fått 1,9 mill i 

ekstra skjønnstilskot i samband med barnevern, det er ikkje med her. Den største utgiftsposten er 

lønsutbetalingar og her er ein på budsjett. Ei endring frå 2018 er at da hadde ein lønsutbetalingar til 

NAV og brannvernet, sidan vi no er i interkommunalt samarbeid får vi ikkje lønsutbetalingar, men 

refusjonskrav frå vertskommunen i staden.  

Jorund Stellberg (uavh) stilte spørsmål ved at forventa vekst i skatteinntekter er høgare enn 

landsgjennomsnittet. 

Olav Andersen svarte at blant anna har stoppen ved raffineriet på Mongstad gitt positivt utslag for 

Austrheim. Assisterande rådmann Olav Monstad påpeika ei økning i sysselsetninga, som også påvirker 

skatteinngongen positivt. Per Lerøy (Ap) la til at utbygginga på Mongstad Sør også spelar inn her.  

Jorund Stellberg (uavh) spurte om Fylkesmannen har godkjent at utbytte frå Næringsselskapet kan 

føres på drift, dette kunne økonomisjefen svare bekreftande på.  

 

Slik det ser ut vil Austrheim få minst 2,8 mill kr. i overskot og unngår å  bli overtatt av departementet 

som styringsorgan. Vi treng 4,9 mill kr. for å kome ut av Robek‐lista, det er førebels meir usikkert. Per 

Lerøy (Ap) føyde til at det knyter seg noko usikkerheit til utbytte i samband med Mongstad Vekst. 

Dette vert først klart seinare. 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke.  

 

FS - 082/19 - 24.10.2019  - Vedtak: 

Austrheim formannskap tar tertialrapporteringa II 2019 til vitande. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

083/19: Budsjettjustering etter tertial II - 2019 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommunestyre gjer fylgjande justeringar i årsbudsjettet: 
Budsjettjustering 2 - 2019  

              

 Ansv.   Konto   Kontotekst:   Auke utg.   Red. utgift   Auke innt.   Red. innt.  

     Drift:          

              

    2 020     13 000   Auke barnevern       5 900 000         

    3 330     17 001   Auke ressurskrevjande               2 900 000    

    9 000     18 700   Auke skatteinntekter          3 300 000    

    9 000     18 740   Auke eigedomsskatt             800 000    

    9 000     15 100   Auke avdrag lån       1 600 000      

    9 000     18 002   Auke skjønnstilskot          1 900 000    

    9 000     19 050   Reduksjon utbytte         1 400 000  

          

              

     Totalt drift       7 500 000                -         8 900 000     1 400 000  
 

   

   



24.10.2019 FORMANNSKAPET 

Økonomisjef Olav Birger Andersen la fram budsjettjusteringa og leverte ut nye tal. Sjå vedlegg 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke. 

 

FS - 083/19 - 24.10.2019  - Vedtak: 

Austrheim kommunestyre gjer fylgjande justeringar i årsbudsjettet: 
Budsjettjustering 2 - 2019  

              

 Ansv.   Konto   Kontotekst:   Auke utg.   Red. utgift   Auke innt.   Red. innt.  

     Drift:          

              

    2 020     13 000   Auke barnevern       5 900 000         

    3 330     17 001   Auke ressurskrevjande               2 900 000    

    9 000     18 700   Auke skatteinntekter          3 300 000    

    9 000     18 740   Auke eigedomsskatt             800 000    

    9 000     15 100   Auke avdrag lån       1 600 000      

    9 000     18 002   Auke skjønnstilskot          1 900 000    

    9 000     19 050   Reduksjon utbytte         1 400 000  

          

              

     Totalt drift       7 500 000                -         8 900 000     1 400 000  
 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

084/19: Trafikksikring Kaland-Hjertesone 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommune inngår kontrakt med Magne Hope AS om utbygging av fortau, bussoppstilling 
og veglys langs Vardevegen frå gamle vaskeriet til avkjørsel til Kalandsjøen. Finansiering vert med 
tilskot på kr 1.550.000,- frå Hordaland Fylkeskommune og kr 211.000 frå trafikksikring etter plan 
K90004. Restbeløp kr. 1.054.816 vert dekt av frigjorte midlar frå tidlegare tilskot til trafikksikring, 
tilbakebetaling frå Hordaland Fylkeskommune i 2019. 
 
 

   

   

24.10.2019 FORMANNSKAPET 

Avdelingsleiar for Teknisk Drift Rolf Henning Myrmel orienterte om at prosjektet er eit 

trafikktryggingstiltak for tryggare skuleveg som også omfattar rekkefølgjekrav i samband med 

regulering til framtidig ny barnehage og nye bustadar i området. Det har vore søkt om midlar til 

prosjektet og det løyvde tilskotet har fullfinansiert strekninga Fonnes senter - skulen, men ikkje vidare 

forbi busshaldeplassen og til kryss Vardevegen/Kalandssjøen. Han informerte vidare om prosjektet 

veglys til Toftegård, der ein fekk med 200 meter meir enn planlagt og fekk knytta det saman med 

veglys ved Renningen bru og likevel brukte kr 328 000 mindre enn planlagt på prosjektet. 

Fylkesmannen har gitt løyve til at ein kan bruke delar av unytta midlar til trafikksikringsprosjektet på 

Kaland. 



Prosjektet Kaland - Hjertesone skal gjennomførast i 2019. Magne Hope AS har fått kontrakt på 

arbeidet. 

 

Per Lerøy (Ap) påpeika at veglysprosjektet har blitt svært bra og heilheiltleg. 

Jorund Stellberg (uavh) etterlyste gangfelt ved Skoteneset 

Per Lerøy (Ap) sa at da må ein redusere fartsgrensa og lage fartsdempar. Avdelingleiar Asbjørn Toft 

informerte om at kommunen ikkje kan regulere gangfelt, det kjem inn under vegtrafikklova sine 

bestemmelser. Dessutan viser forskning at gangfelt gir falsk tryggleik. 

Per Lerøy (Ap) informerte om at i samband med prosjektet på Kaland vert truleg Vardehuset fjerna. 

Vardelaget har gitt beskjed om at organisasjonen er lagt ned, drifta av huset stoppa og at ein er 

bekymra for at barn leikar ved/under huset. Fjerning av Vardehuset vert trekt inn i og finansiert i dette 

prosjektet. 

 

 

Handsaming i formannskapet:  

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke.  

 

FS - 084/19 - 24.10.2019  - Vedtak: 

Austrheim kommune inngår kontrakt med Magne Hope AS om utbygging av fortau, bussoppstilling 

og veglys langs Vardevegen frå gamle vaskeriet til avkjørsel til Kalandsjøen. Finansiering vert med 

tilskot på kr 1.550.000,- frå Hordaland Fylkeskommune og kr 211.000 frå trafikksikring etter plan 

K90004. Restbeløp kr. 1.054.816 vert dekt av frigjorte midlar frå tidlegare tilskot til trafikksikring, 

tilbakebetaling frå Hordaland Fylkeskommune i 2019. 

 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 



Vedlegg til sak 083/19 

  REGNSKAP BUDSJETT AVVIK REGNSKAP AVVIK ÅRSBUD 

PERSONALUTGIFTER HITTIL HITTIL 
REGN-
BUD HITTIL REGN-2018 2019 

AKK. OKT. 2019 OKT.-2019 OKT.-2020   OKT.-2018 REGN-2019   
Lønn, fp, klp og aga     156 311        154 974          -1 337        167 673           11 364    189 548  
Refusjon sykepenger        -3 921          - 3 358              563          - 4 220              - 299      - 4 029  

Refusjon svangerskapspenger 
       
       -1 646              -875              771           -2 345              - 699      - 1 050  

      150 744        150 741                - 3        161 108           10 366    184 469  

       

       
  REGNSKAP BUDSJETT REGNSKAP    

 HITTIL HITTIL HITTIL    

 OKT.-2019 OKT.-2020 OKT.-2018    

     150 744        150 741      161 108      
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